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We investigate the finite-temperature structure of ghost and gluon propagators
within an approach based on the rainbow truncated Dyson–Schwinger equations in
the Landau gauge. The method early used for modeling quark, ghost and gluon
propagators in vacuum is extended to finite temperatures. In Euclidean space, within
the Matsubara imaginary time formalism the Dyson–Schwinger equation splits
into a system of coupled equations for transversal and longitudinal propagatators.
This system is considered within the rainbow approximation generalized to finite
temperatures and solved numerically. The solutions to the ghost and gluon
propagators are obtained as functions of temperature T , Matsubara frequency Ωn

and three-momentum squared k2. It is found that in the vicinity of a certain value
of the temperature T0 ∼ 150 MeV the longitudinal gluon propagator increases quite
fastly, whereas the transversal propagator does not exhibit any irregularity. This is in
qualitative agreement with the results obtained within the QCD lattice calculations
in this temperature interval.

В рамках уравнений Дайсона–Швингера исследуются температурные зависи-
мости глюонных и духовых пропагаторов. В евклидовом пространстве в рамках
формализма мнимого времени Мацубары уравнения Дайсона–Швингера рас-
щепляются на систему связанных уравнений для продольных и поперечных
частей пропагаторов. Полученная система рассматривается в приближении ра-
дуги, обобщенном для конечных температур, и решается численно. Решения
для пропагаторов глюонов и духов находятся как функции температуры T ,
мацубаровских частот Ωn и квадрата трехмерного импульса k2. Обнаружено,
что вблизи некоторого значения температуры T0 ∼ 150 МэВ продольная часть
глюонного пропагатора растет довольно быстро, тогда как в поперечном пропа-
гаторе не наблюдаются никакие неравномерности. Это качественно согласуется с
результатами, полученными в рамках расчетов КХД на решетке в этом интервале
температур.
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